

SIXTH COMMITTEE

THIRTY-FOURTH MEETING¹

*Held at Flushing Meadow, New York,
on Monday, 28 April 1947, at 3.55 p.m.*

Temporary Chairman: Mr. O. ARANHA (Brazil).

1. Election of the Chairman

The TEMPORARY CHAIRMAN: The thirty-fourth meeting of the Sixth Committee is called to order.

I now call for nominations for Chairman of the Sixth Committee.

Mr. ARCE (Argentina) (*translated from Spanish*): I should like to nominate Mr. Tiburcio Carias, representative of Honduras.

Mr. Carias is a man of distinction in many respects, and is particularly outstanding for his legal knowledge, furthermore, he is one who has followed the establishment and co-ordination of the various organs of the United Nations from the beginning. Apart from those considerations—and here, I think, is a point of special importance—he is the representative of a small country which is neutral as regards the question now before us. He is well qualified to voice the opinion not merely of his own country but of all the countries of the American continent.

Mr. SEVILLA SAGASA (Nicaragua) (*translated from Spanish*): On behalf of the Nicaraguan delegation, I second the nomination of Mr. Carias.

Mr. KHOURY (Lebanon) (*translated from Spanish*): I have had the privilege of knowing Mr. Carias in London at the Preparatory Commission and later on here in New York. The Lebanese delegation is glad to second the nomination of Mr. Carias.

The TEMPORARY CHAIRMAN: Since there is no other nomination, I consider Mr. Carias elected.

The meeting rose at 4 p.m.

¹The proceedings of the first to the thirty-third meetings of the Sixth Committee, held during the first session of the General Assembly in 1946, were published as summary records in the Official Records of the General Assembly, first Session.

SIXIEME COMMISSION

TRENTE-QUATRIEME SEANCE¹

*Tenue à Flushing Meadow, New-York,
Le lundi 28 avril 1947, à 15 h. 55.*

Président provisoire: M. O. ARANHA (Brésil).

1. Election du Président

Le PRÉSIDENT PROVISOIRE (*traduit de l'anglais*): La trente-quatrième séance de la Sixième Commission est ouverte.

Quelles sont les propositions de candidature à la présidence de la Sixième Commission?

M. ARCE (Argentine) (*traduit de l'espagnol*): Je me permets de proposer la candidature de M. Tiburcio Carias, représentant du Honduras.

Il s'agit d'une personnalité éminente à beaucoup d'égards et particulièrement par ses connaissances juridiques. En outre, M. Carias a assisté depuis le début à la constitution et à la coordination des différents organes des Nations Unies. Abstraction faite de ces circonstances particulières, il parlera ici — et j'attache à ce fait une importance toute spéciale — au nom d'un petit pays qui est neutre à l'égard du problème que nous allons examiner. Il réunit donc les meilleures conditions possibles pour exprimer à la fois l'opinion de son pays et celle de tous les pays du continent américain.

M. SEVILLA SAGASA (Nicaragua) (*traduit de l'espagnol*): Au nom de la délégation du Nicaragua, j'ai l'honneur d'appuyer la candidature de M. Carias.

M. KHOURY (Liban) (*traduit de l'espagnol*): J'ai eu le privilège de connaître le candidat qui vient de vous être présenté à la Commission préparatoire, à Londres, puis ici même, à New-York. La délégation du Liban se fait un plaisir d'appliquer la candidature de M. Carias.

Le PRÉSIDENT PROVISOIRE (*traduit de l'anglais*): Puisqu'il n'y a pas d'autres propositions, je considère M. Carias comme élu.

La séance est levée à 16 heures.

¹Les débats des trente-trois premières séances de la Sixième Commission qui ont eu lieu durant la première session de l'Assemblée générale, en 1946, ont été publiés sous forme de comptes rendus dans les Documents officiels de l'Assemblée générale, première Session.